
Nafarroako Ubidearen finantziaziorako

hitzarmena onartu du Parlamentuak
Oraindik Esipainiako Ministro Kontseiluaren oniritzia behar du indarrean sartzeko

N
afarroako Parlamen-

tuak onartu egin zuen

atzo IruSeko eta Madrilgo

gobernuek Nafarroako Übi-

dea finantzatzeko hitzarme-

na. Akordio hori indarrean

sartzeko, Espainiako Ministro

Kontseiluak oniritzia eman

beharko dio orain.

Alberto Barandiaran /Iruñea .

ATZO Foru Parlamentuan egin
zen eztabaidaren ondoren UPN,

PSN-PSOE eta CDNk alde bozka-

tu zuten, lU, EA eta NI abstenitu

ziren, eta HB kontrako botoa

eman zuen.

Iruñéa eta Madrilgo gober-
nuek joan den ekainaren 2 lean

hitzartu zuten aurreakordioa.

Testuak atzo foru legebiltzarra-
ren onespena jaso eta gero, orain

Espainiako Ministro Kontseilua-

ren baietza behar du sinatua

izan eta indarrean sartu ahal

izateko.

Atzo onartu testuaren arabe-

ra, Estatuak übidearen %60

ordainduko du, eta Nafarroako

Gobernuak, berriz, %40. Agiria
sinatu eta bederatzi hilabetera

eginen dute Nafarroako Übidea-

ren lehen faseko lanen banaketa.

Fase hori bederatzi urtetan

burutuko dute, eta 58.000 peze-
ta gastatuko dituzte horretan.

Bigarren fasea egiteko beste sei

urte beharko dituzte, eta 24.000

milioi pezeta. Proiektuaren ara-

bera, übideak 57.000 hektaera

ureztatzeko balioko du, lan hori

aurreikusten duen proiektuaren
arabera.

Haatik, ez dago argi Ministro

Kontseiluak hitzarmenari oniri-

tzia emanen dion ala ez. Madri-

lek akordioa onartzear zuela

behin baino gehiagotan aurrera-

tu dute Nafarroako Gobernuko

ordezkariek, baina orain arte,

Espainiako Ministro Kontseiluak

behin eta berriro atzeratu izan

du gaia. Hala espero ez zen

arren, azkenean, Foru Parla-

mentuak Madrilek baino lehena-

go eman dio baiezkoa hitzarme-

nari,

Atzoko bilkuran, Nafarroako

lehendakariorde Rafael Gurreak

berriz ere esan zuen Madrilgo
Gobernuak berehala onartuko

duela hitzarmena eta «aurrera-

pauso kualitatibo» garrantzitsua
izanen dela.

PSNko José Javier Sánchez

Turrillasek, berriz, adierazi zuen

«zalantza asko» dituela akordio

hori onartuko denetz, ez delako

gauza bera gauzak esatea eta

Nafarroako Übidearen hasierako lanak.

Artxibikoa .....

gauzak sinatzea. Ildo beretik jo
zuen CDNko Juan Cruz Allik, eta

gehitu zuen finantziazioa ez ezik,

epaiek sortu arazo legalak ere

konpondu behar direla.

lUko José Miguel Nuinek adie-

razi zuen 1U Itoizko urtegiaren
aldekoa déla, baina «arduragabe-
keria» déla arazo legal latzak

dituen proiektu bat finantzatze-

ko hitzarmena egitea. EAko Fer-

mín Ziaurrizek argudio berak

erabili zituen.

Azkenik, HBko Patxi Zabale-

ták azaldu zuen übidearen

proiektuak ez daukala babes

legalik, Nafarroaren interesen

aurkakoa dela eta ingurugiro
arrazoiak direla-eta HB horren

aurka dagoela.

Koordinakundea: «proiektuaren
beharrei ezin zaie aurre egin» •

Bestalde, Itoizko Koordinakun-

deak atzo hedabideetara igorri
prentsa oharraren arabera,

Daniela Gerstner ikerlariak Ale-

maniako Unibertsitatearen

laguntzaz Itoizko .urtegiari buruz

egindako ikerketak erakusten du

Irati ibaiak urtero 465 hektome-

tro kubiko ur eramaten dituela

presa eraiki duten tokira, eta ez

635 proiektu ofizialak dioen

bezala.

«Horrenbestez, ezinezkoa litza-

teke proiektuak planteatzen
dituen ureztaketa beharrei zein

gizakien beharrei aurre egitea»,
azaltzen du Koordinakundearen

agiriak. X

Gizon eta emakumeen arteko aukera berdintasunerako

plana erretiratu egin beharko du Nafarroako Gobernuak
■ PSN, CDN eta lUk Ongizate Departamentuak igorritako txostenaren kontrako jarrera iragarri dute

Erredakzioa / Iruñea

EMAKUMEZKOEN eta gizonez-
koen arteko berdintasuna bul-

tzatzeko egitasmoa erretiratu

egin beharko du Nafarroako

Gobernuak, zeren eta PSNk,

CDNk eta IU alderdiek iragarri
dute jada Gizarte Ongizate
Departamentuak talde parla-
mentarioei igorritako txostena-

ren aurka daudela.

Egitasmo hori zen Nafarroako

Gobernuko Ongizate departa-
mentuaren eta Nafarroako Ema-

kumeen Institutuaren aurtengo
oinarrietako bat, baina badirudi
filosofia aldatu egin beharko due-

la, taldeek berehala ezezkoa azal-

du dutelako proiektua ezagututa.

PSNk eta CDNk, hórrela,
hamaika zuzenketa prestatu
dituzte egitasmoaren zutabe

nagusiak aldatzearren, baina

horiek guztiak onartuz gero
proiektuaren mamia bera aldatu-

ko litzatekeenez, egoki iruditu

zaie beste egitasmo berri bat

eskatzea gobernuari.
CDNren ustez, gobernuak igo-

rritako berdintasun planaren
barruan ez dago konpromezu
ekonomikorik, eta hori dela-eta,

bertan planteatzen dena buru-

tzeko gobernuaren «borondate

falta» dagoela uste dute erregio-
nalistek. CDN alderdiak ere ber-

dintasunerako urratsak propo-
satzen ditu: Emakume Zinegotzi-

goak, emakume taldeen bultza-

da, lan merkatura sartzeko ozto-

poak gainditzea, eta tratu txa-

rrak soluzionatzeko zerbitzuak

sortzea. Izquierda Unida taldeak,

bere aldetik, osoko zuzenketa

aurkeztu du Nafarroako Parla-

mentuan. lUren ustetan, gober-
nuaren egitasmoa «teorikoa eta

azalekoa» da, eta kritikatu du

errealitateari buruz inolako txos-

tenik ez izatea.

lUk zehazten duenez, bertan

ez da aipatzen emakumeen auke-

rak gizonezkoenekin berdintzeko

inolako aldaketarik, ez bada

PFEZ zergan kenkari bat ager-
tzea etxeko lanengatik. lUren

ustetan, neurri hau insolidarioa

da etxeko lanak ordaintzeko

ahalmena ez duen emakume

askorekiko. Halaber, egitasmotik
kanpo gelditu dirá emakume tal-

de handiak, hala osasun arazoak

dituzten emakume helduak ñola

hirietako emakumeak. Ebalua-

ketak eta segimenduak ere

hutsune handiak ditu, taldearen

ustetan. Horregatik, egitasmo
hau gobernuari itzuli eta aipatu
hutsuneak kontuan hartuko

lituzkeen berdintasunezko plan
baten alde egingo du lUk.

Bestalde, atzo goizean ezagu-
tarazi zen Nafarroako Emakume-

en Institutuaren iazko memoria.

Datu ofizialen arabera, 184,6

milioi pezeta gastatu zituen,

gehienak dirulaguntzatan.
Memoriaz gain, Institutuak

emakume eta gizonezkoen arte-

ko aukera berdintasunaren alde-

ko hiru gida aurkeztu zituen

atzo. X

Mugapenik gabeko
eraikuntzak salatu

ditu Hiriburu Maita

udal taldeak

■ Epe laburrean

auzapezak 4.000

biztanletarik 5.000ra

pasatu nahi duela

salatu dute

Hur Gorostiaga / Hiriburu

HELDU diren hilabeteetan

Hiriburuk Baiona ondoko

herriak— orain arte zuen

lasaitasuna galtzeko lanjera
duela salatu zuten atzo Alain

Iriartek, Larroque eta Bakar-

datz oposizioko hautetsiek

atzo eskainitako prentsaurre-
koan.

Hiruburuko lurraldeen

sailkapenak aldatuz, epe
motzean Pierre Mendiburu

auzapezak zuzendutako

Herriko Etxeak eraikuntza

berrien bidez Hiriburuko biz-

tanleria 4.oootik 5.000ra goi-
titu nahi duela salatu zuten

hiru hautetsiek, eta «mugapé-
nik gabeko eraikuntzak» sala-

tu.

Lurraldeen sailkapen alda-

keta Castelnau-Harretxe

auzunean eta Alminoritzen

izanen da. Lehen auzunea,

gune natural izatetik (ND)

eraikigarri izatera pasatuko
da (II NA), eta bigarrena,
berriz, eraikigarri izatetik

berehala eraikigarri izatera (I

NA). Gisa horretan, udal hau-

tetsien arabera, 1.350 bátan-

le gehiago sar litezke Hiribu-

run epe motzean.

Alain Iriartek atzo salatu

zuenez, «Herriko Etxeak ino-

rekin mintzatu gabe hartu du

erabakia». Inkesta publikoak,
aldiz, Castelnau-Harretxen

den oihana desagertaraztea
lanjerosa izaten ahal dela

ohartarazi du, «arbolak ken-

tzen badira urak fiteago erori-

ko baitira gain behera»,

Larroquen erranetan.

Alminoritz eta Ametsondo

auzoak, berriz, «autobidez

inguratuak» izanen dirá, ber-

tatik pasatzen baitira alde

batetik A-64a (Bordelerantz)

eta A-63a (Pauerantz). «Gai-

nera, autobidea 2x2 izan

ordez 2x3 egiteko proiektua
dago, oraino arazo gehiago
sortuko dituena», salatu

zuten hautetsiek. Gisa bere-

an, gaineratu zutenez, bi

auzoen -artean bidegurutze
berri bat eraikitzeko asmoa

dute, eta Ametzondoko auzoa

gehiago urbanizatuko du

horrek.

Mendibururen eta Herriko

Kontseiluko buruen asmoa-

ren kontra, hainbat elkarte

sortu dirá herrian jada, eta

280 herritarrek beren protes-
ta agertua dute administra-

zioaren aitzinean.

Ondoko egunetan Herriko

Kontseilua berriz bildu beha-

rra denez, «herritarren galde-
ak entzun eta erabakiak

denekin mintzatuz» har ditza-

la galdegin zion atzo Alain

Iriartek azken 25 urteotan

herriko auzapez duten Men-

dibururi. X


